

Thailand tawar Bantuan Kemanusiaan kepada negeri Rakhine

Thailand menjanjikan lima juta baht (sekitar 150.000 dolar AS) sebagai bantuan kemanusiaan segera di negeri Rakhine kepada Gerakan Palang Merah, melalui Jawatankuasa Palang Merah Antarabangsa (ICRC), yang bekerjasama erat dengan misi pimpinan Kerajaan Myanmar untuk membantu mereka yang memerlukan di negeri Rakhine. Thailand juga menjanjikan lima juta baht melalui ICRC kepada mereka yang terjejas di Cox's Bazar di Bangladesh.

Menurut laporan daripada Kementerian Luar Negeri, Thailand mengikuti keadaan di Negeri Rakhine terutamanya perkembangan terbaru sejak 25 Ogos 2017. Thailand berkongsi keprihatinan masyarakat antarabangsa dan menganggap bahawa bantuan kemanusiaan sebagai keutamaan yang harus diberikan kepada mereka yang terjejas baik di Negeri Rakhine Utara dan di Bazar Cox's di Bangladesh di mana terdapat laporan lebih daripada 400,000 orang terjejas.

Thailand bersedia untuk membantu dan menyokong Myanmar untuk menangani masalah ini dari akar umbinya dengan melaksanakan cadangan yang dikemukakan dalam Laporan Akhir Suruhanjaya Penasihat Negeri Rakhine diketuai oleh bekas Setiausaha Agung Bangsa-Bangsa Bersatu Kofi Anan sebagai langkah kumpulan segera. Ia juga menyokong kenyataan Pengerusi ASEAN mengenai keadaan kemanusiaan di Negeri Rakhine yang dikeluarkan pada 24 September 2017 semasa acara sampingan Perhimpunan Agung Pertubuhan Bangsa-bangsa Ke-72.

Lebih-lebih lagi, Thailand secara konsisten memberikan bantuan pembangunan kepada Myanmar secara tunai dan seumpamanya dengan tujuan untuk meningkatkan kualiti hidup mereka yang terjejas, dan akan terus melakukannya melalui saluran kerjasama dua hala dan tiga hala yang ada.

Dari 2012-2015, Kedutaan Besar Thailand di Yangon melaksanakan pelbagai projek untuk meningkatkan kesejahteraan masyarakat di Negeri Rakhine, seperti sumbangan barang keperluan pertanian dan mengatur program padanan perniagaan antara pengusaha tempatan dengan Persatuan Perniagaan Thailand di Myanmar.

Dalam Januari 2017, kerajaan Thailand menyumbang sebanyak 200,000 dolar untuk bantuan segera kepada kerajaan Myanmar bagi membantu rakyat yang terjejas di Negeri Rakhine.

Thailand juga sedang menyelesaikan kerangka kerja kerjasama pembangunan dua hala dengan Myanmar dengan anggaran 4.2 juta dolar. Rangka kerja ini memberi tumpuan khususnya kepada kerjasama pembangunan berasaskan projek dalam bidang pertanian, pendidikan, kesihatan awam dan pembangunan ekonomi di Myanmar, termasuk Negeri Rakhine.

Pada masa ini, Thailand sedang melaksanakan pembinaan Rice Mill dan pengubahsuaian daripada pusat pembiakan udang di Rakhine State. Selain daripada kerjasama dua hala, Thailand juga terlibat dalam kerjasama tiga pihak bersama Jepun dan Myanmar pada latihan pembiakan-aqua untuk meningkatkan mata pencarian masyarakat tempatan di Negeri Rakhine.

Thailand juga berminat untuk berkongsi kepakarannya dalam menggalakkan pembangunan mampan melalui garis panduan Falsafah Ekonomi Kecukupan Kebawah Duli Yang Maha Mulia Raja Bhumibol Adulyadej. Thailand percaya bahawa ini boleh menjadi salah satu model pembangunan paling praktikal untuk Myanmar terutama di Negara Rakhine.

Berita Diterbitkan: 18 November 2017